
1-17/2012. szám

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2012. október 30-
án (kedd) 730 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Községháza díszterme.

Jelen vannak: Franzné  Lakner  Éva  polgármester,  Barnáné  dr.  Jámbor
Dominika,  Halbländer  József,  dr.  Lovas  László,  Pálosi
Jánosné, Szabó Erika képviselők (6 fő).

Állandó meghívottak részéről: Patocskai Tibor alpolgármester 
  Szép Katalin jegyző

Egyéb meghívottak részéről: Racsmány János köztisztviselő

N a p i r e n d   e l ő t t :

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Köszönti  a  Képviselő-testület  ülésén
megjelenteket. A mai ülés a napirend fontosságára tekintettel telefonon került
összehívásra.  Megállapítja  az  ülés  határozatképességét,  mivel  7  fő  képviselő
közül 6 képviselő jelen van. 
Bejelenti  továbbá,  hogy  a  mai  ülés  jegyzőkönyvvezetője  Dudás  Tiborné
köztisztviselő.  Jegyzőkönyv  hitelesítőnek  javasolja  Barnáné  dr.  Jámbor
Dominika képviselőt, amely javaslattal a Képviselő-testület 6 igen szavazattal,
tartózkodás nélkül egyetért.
Javaslatot  tesz  az  ülés  napirendjére.  Javasolja,  hogy  a  következő  napirendi
pontokat tárgyalja a Képviselő-testület:

1. KEOP-5.5.0/A,B,C,D pályázat benyújtása
2. KEOP-4.10.0/A,B,C pályázat benyújtása
3. EMVA pályázatok
4. Bejelentések

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  6  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:



108 /2012.(X.30.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.
A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2012.  október  30-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./ KEOP-5.5.0/A,B,C,D pályázat benyújtása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

2./ KEOP-4.10.0/A,B,C pályázat benyújtása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

3./ EMVA pályázatok
    Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

4./ Bejelentések.

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./ KEOP-5.5.0/A,B,C,D pályázat benyújtása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Határozati javaslat mellékelve!)   

Tímár Judit alpolgármester 740 órakor a képviselő-testületi ülésre megérkezett, a
jelenlévő képviselők száma 7 fő.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  2012.  augusztus  13-i  ülésen  döntött  a
Képviselő-testület, hogy megállapodást kötnek a GoodWill Kft-vel. Javasolták,
hogy  a  napelemes  pályázaton  vegyen  részt  az  önkormányzat.  Akkor  nem
született  döntés  az  óvodával  kapcsolatosan.  Elvégezték  a  felmérést,  az
eredményt leírták, amit kiadtak a képviselők részére. 
GoodWill Kft önerő biztosítására tud pályázatot benyújtani egy alapítványhoz.
A sikerdíjat részletekben kell kifizetni, a megtérülésből. A terveket kell előre
elkészíteni,  1.300.000 Ft-ról  sikerült  1.079.000,-  Ft-ra  lealkudni,  amit  három
részletben kell megfizetni.

Tímár  Judit  alpolgármester: Előre  akarunk  kötni  szerződést?  A  pályázatot
kiírták?

Franzné Lakner Éva polgármester: Igen előre kötnék a szerződést. A pályázat
nincs még kiírva, most folyik a társadalmi vita róla. Tekintettel arra, hogy az
előkészítés hosszú időt igényel, és kevés a forrás. Ennél a pályázatnál nagyon
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fontos, hogy amikor megjelenik a pályázat már az első napokban be lehessen
adni, mert a pályázat a forrás kimerüléséig lesz nyitva. Ha csak, akkor kezdjük
el,  tervezni,  írni  a  pályázatot,  amikor  megjelenik,  akkor  biztos,  hogy
lemaradunk.

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika képviselő: Nem tartja  szerencsésnek pályázati
kiírás  nélkül  bevállalni  a  költségeket,  úgy  hogy  nem  ismerik  a  pályázati
feltételeket.  A  tervezési  szerződés  mellékletében  az  épületenergetikai
javaslatoknál körülbelüli költségek vannak meghatározva, ez azt jelenti, hogy a
beruházási költség növekedésére van a későbbiekben lehetőség. 

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Azért  vannak  az  előterjesztésben  becsült
adatok,  mert  pontos adatokat  az  energetikusok,  akkor  tudnak szolgáltatni,  ha
megkötjük a tervezésre a szerződést. Ezek valóban becsült adatok, ingyen nem
fog senki kész terveket készíteni. Vagy megkötik a szerződést becsült adatokkal,
vagy lemaradnak a pályázati lehetőségről.

Tímár Judit alpolgármester: Ha kijön egy pályázat, 3 hét alatt elkészíthetők a
tervek.  Világításkorszerűsítési  pályázat  már  volt,  nem  üti  egymást  a  két
pályázat?  Nem  látja  az  alternatív  energiahordozókat,  megint  gázkazánok
lesznek?

Halbländer József képviselő: Nagyon alacsony a megtérülés.

Franzné Lakner Éva polgármester: 66%-os megtérülés van, Ismertette Szepesi
Zoltán energetikus (GoodWill Kft) levelét:
„Mellékelve megküldöm az Óvoda komplex épületenergetikai javaslatát, illetve
az óvoda,  az iskola és a hivatal  épületének napelemes rendszerének kiépítési
javaslatát. 
Az óvoda fűtési  rendszerénél  vizsgáltam a faapríték kazán beépítését  is,  ami
annyival  több  költséget  jelentene  (kazán,  aprítógép,  kazánház  kialakítás,  új
kémény,  járulékos munkaerő,  automatizálás),  hogy a pályázati  feltételek nem
teljesülnének, ezért maradtam egy új kondenzációs kazán beépítésénél.
Az  orvosi  rendelőhöz  kapott  adatszolgáltatás  nem  tartalmaz  fogyasztási
adatokat, amennyiben ezt is megkapom ide is számolok napelemes rendszert.
A szociális  otthon  csekély  elektromos  fogyasztása  nem indokolja  napelemes
rendszer kiépítését.
A hivatal  épületének komplex energetikai  felújítása  nem lehetséges  az eddig
megismert  pályázati  feltételek alapján:  a tagolt  homlokzati  kialakítás  jelentős
többlet költséget jelentene.”

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  Hivatalnak  van  egy  műszaki
szakembere Racsmány János, neki mi az előterjesztésről, különösen a javasolt
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körülbelüli  energetikai  költségekről  a  véleménye.  Fontosnak  tartottam volna,
hogy szakmai véleményével ellátott írásos előterjesztés kerüljön a testület elé.

Franzné Lakner Éva polgármester: Nem egyeztetett vele.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Helyi szakemberrel nem egyeztetnek?
Úgy  tűnik,  hogy  messziről  jött  embernek  jobban  hiszünk,  mint  a  saját
szakemberünknek, akinek nagy építési tapasztalata van. Véleménye szerint nincs
kellően előkészítve a napirendi pont, döntésre nem alkalmas.

Franzné Lakner Éva polgármester: Elő van készítve. Előterjesztésben benne van
minden. Az előző 4 évben nem kaptunk semmit.

Barnáné dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Továbbra is  az  a  véleménye,  hogy
nincs előkészítve.

Szabó Erika képviselő: Megfelelő és korrekt tájékoztatást kaptak az augusztusi
ülésen a napirendi ponttal kapcsolatban.

Franzné Lakner Éva polgármester: Személyesen jöttek felmérni az épületet.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Javasolja, hogy várják meg a pályázati
kiírást,  ismerjék  meg  a  pályázati  feltételeket.  Ne  fizessenek  feleslegesen  1
milliót Ft-ot. Miért kell ennyire sietni, hiszen a pályázat kiírását követően is van
lehetőségünk  újragondolni,  szakember  véleményével  ellátva  a  tervezési
szerződést.

Tímár  Judit  alpolgármester: És  ha  nem  nyer  a  pályázat?  Az  Ügyrendi  és
Gazdasági Bizottság átnézte a pályázatot?

Franzné Lakner Éva polgármester: Nem tárgyalták.

Patocskai Tibor alpolgármester: El kell dönteni, hogy bevállalják-e a pályázatot.

Halbländer József képviselő: Ha nem nyer a pályázat, kidobtak 1 millió Ft-ot.

Tímár Judit alpolgármester: Eddig nem mertünk semmit bevállalni.

Franzné Lakner Éva polgármester: Együttműködési megállapodást is kötöttek a
GoodWill Kft-vel.

Tímár Judit alpolgármester: A Kistérségben előre megbeszélik a részleteket.
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Franzné Lakner Éva polgármester: Az önerő 15 %, pályázni lehet rá. 3,5 millió
Ft az önkormányzaté.

Dr. Lovas László képviselő: Csak az nem tetszik a pályázatból, hogy előre kell
fizetni.

Tímár Judit alpolgármester: Nagy bátorság, hogy a szerződéskötéstől számított 5
napra sikerdíjat kell fizetni.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: A pályázat elnyerését követően előre
kell  a  beruházási  költségeket  kifizetni,  hiszen  a  támogatás  kifizetése
forrásarányosan történik.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Most  van  lehetőség  az  óvodára
épületenergetikai korszerűsítésre pályázni. Mindenki döntse el, hogy szeretné-e
az  óvoda felújítását  támogatni  vagy nem. A sikerdíjat  havi  részletekben kell
fizetni  a  megtérülésből,  benne  van  az  előterjesztésben  is,  a  tervezői  díj  egy
részét  kell  előre  fizetni.  A  tervezői  díj  egyébként  elszámolható  költség. A
pályázat  megjelenésekor  már  késő  dönteni.  Most  mindenki  döntse  el,  hogy
támogatja-e  a  pályázatot  vagy nem. Ismertette  a  határozati  javaslatot.  Kéri  a
képviselőket, hogy szavazzanak. Aki a pályázat benyújtása mellett van, igennel
szavazzon. 

Ezt követően a Képviselő-testület 3 „igen” szavazattal, 3 „nem” szavazattal, 1
tartózkodás  mellett  elutasította  a  „KEOP-5.5.0/A,B,C,D  pályázat  benyújtása”
tárgyú határozati javaslatot és az alábbi határozatot hozta:

109/2012.(X.30.) öh.  H a t á r o z a t
KEOP-5.5.0/A,B,C,D pályázat benyújtása

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület)  elutasítja „KEOP-5.5.0/A,B,C,D  pályázat  benyújtása”
tárgyú határozati javaslatot.

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a GoodWill Kft-t
értesítse.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester 

5



M á s o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

2./ KEOP-4.10.0/A,B,C pályázat benyújtása
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)   
     
Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  napelemes  rendszer  kiépítésével
kapcsolatos pályázat benyújtásáról augusztus 13-án döntött a Képviselő-testület.
A pályázat azonosítója megváltozott KEOP -4.2.0/A-ról KEOP-4.10.0/A,B,C-re,
ezért módosítani szükséges a határozatunkat.
A pályázat 85 %-os támogatottságú, 15 % önerő szükséges hozzá.

Tímár  Judit  alpolgármester: Bácsalmáson  a  napelemes  pályázat  majdnem
megroppantotta  az  önkormányzatot,  majdnem  becsődöltek.  A  15  %  önerő
nagyon sok. Jogvita is folyik az áramszolgáltatóval. 

Franzné Lakner Éva polgármester: Németh Balázs bácsalmási polgármester is
arra  ösztönzi  a  polgármestereket,  hogy  vegyenek  részt  a  pályázaton.  Ha
szeretnék a fejlődést, szavazzák meg a pályázatot, ha nem szeretnék, akkor ne
szavazzák meg.

Dr. Lovas László képviselő: nem látja az előterjesztésben az orvosi rendelőt.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: igen,  mert  amit  az  önkormányzat
rendelkezésre  bocsátott  számlák  nem  tartalmazzák  a  fogyasztást,  az  pedig
nélkülözhetetlen  a  pályázat  beadásához.  Az  eredeti  elképzelés  szerint  a
„Szivárvány” Szociális Szolgáltatóra is bekívánták volna adni a pályázatot, de
nem lehetséges, mert annyira alacsony az energiafogyasztás, hogy nincs kellő
megtérülés.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Teljesen  bizonytalan  ez  az  egész
elképzelés, semmilyen írásos előterjesztés javaslattal ellátva nem készült,  ami
alternatív megoldásokat tartalmazna, és döntésre alkalmas lenne. Hiányolom a
műszaki  kollegánk  javaslatát.  A  15%-os  önerőt  nagyon  soknak  tartom  és
figyelembe kellene venni Timár Judit alpolgármester véleményét. 

Dr. Lovas László képviselő: Mennyi a bekerülési költség?

Franzné Lakner Éva polgármester: Kb. 20 millió Ft a bekerülési költség.
Kéri a képviselőket, hogy szavazzanak. Aki a pályázat benyújtása mellett van,
igennel szavazzon.  
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Ezt követően a Képviselő-testület 3 „igen” szavazattal, 3 „nem” szavazattal, 1
tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta:

110/2012.(X.30.) öh.  H a t á r o z a t
KEOP-4.10.0/A,B,C pályázat benyújtása

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület) elutasítja „KEOP-4.10.0/A,B,C pályázat benyújtása” tárgyú
határozati javaslatot.

A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a GoodWill Kft-t
értesítse.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester 

H a r m a d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

3./ EMVA pályázatok
     Előterjesztő: Franzné Lakner Éva polgármester 

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)   

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  tegnapi  nap  folyamán  tájékoztatást
tartottak az EMVA pályázatokról, két kategóriában lehet indulni.
- Falufelújítás és fejlesztés négy célterülete

- védelem alatt nem álló épületek külső, belső felújítása
- a település környezetét és megjelenését javító fejlesztések,
- új piacok létrehozása, a meglévők fejlesztése,
- játszóterek
- nem fedett sport és atlétikai pálya és hozzá kapcsolódó szociális 

            helyiségek kialakítása, felújítása.
- Vidéki örökség négy célterülete

- védelem alatt álló épületek külső, belső felújítása,
- a természeti és történelmi tájkép javítása
- helyi identitás fejlesztését és megőrzését segítő intézkedések 
  megvalósítása
- építmények helyi védetté nyilvánítása érdekében helyi építmények 
  felmérése, szakmai anyagok elkészítése.

Sajnos  az  egyik  célterületen  sem  támogatható  az  orvosi  rendelő  felújítása,
bővítése és az önkormányzati lakások felújítása sem támogatható.  A tájékoztató
alapján  a  Bajai  Leader-Hacsnál  pályázható  keretösszeg  10-10M  Ft.  A
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tájékoztatón jelen volt Kern György Józsefné is, aki elmondta, hogy az Egyház
pályázni kíván a Plébánia felújítására a Vidéki örökségben.
Tekintettel  arra,  hogy  ezen  pályázatok  jellemzője,  hogy  ha  Önkormányzat  a
pályázó,  akkor  az  Áfa-t  ki  kell  fizetni,  mint  önerőt,  ha  egyesületek  civil
szervezetek a pályázók, akkor a bruttó kiadások vannak finanszírozva.
Ezért javasolja,  hogy ne az önkormányzat legyen a pályázó, hanem egy civil
szervezet.
Mivel fontosnak tartja a Sport és sportra nevelést ezért javasolja, hogy ebből a
pályázati  forrásból  a  sport  legyen támogatva,  és  a  Sport  Egyesület  legyen a
pályázó.
Sport elnökével tegnap este személyes megbeszélést  tartott  a tájékoztató után
javaslata Képviselőtestület felé:

1.) ne az Önkormányzat pályázzon, az ÁFA miatt, hanem Sport egyesület.

Ehhez az kell:
2.) Az önkormányzat egy megállapodásban/vagy szerződésben az egyesület

rendelkezésére bocsátja ingyen a Szabadág tér 16. szám 947/1 hrsz alatt
található  ingatlant  és  a  mellette  jelenleg  üresen  álló  szolgálati  lakást,
melynek  helyrajzi  száma  947/2,  minimum  a  pályázat  fenntartásának
idejéig. Kérdés hogy a közüzemi számlákat ki viselje.

3.) Kunbaja  község  Önkormányzata  hozzájárul  a  nevezett  ingatlanok
felújításhoz, szükség esetén átépítéséhez és hozzá építéséhez, tekintettel
arra, hogy önkormányzati tulajdon.

I. a meglévő öltöző felújítása

II. új öltözők kialakítása (Bozsik programon való részvétel)

III. konyha, közlekedők, mellékhelyiségek stb. felújításához

IV. klub helyiség kialakítása,

V. pingpongozóknak terem kialakítása vagy hozzáépítése

4.) Benti Sportpálya lelátójának felújítása

5.) Kinti Sportpálya felújítása, vizes blokk kialakítása

A pályázati esélyeket növelné, ha az épületről levennék a védettséget és így a
két pályázó az egyház és sport nem gyengítenék egymás esélyét.
Továbbá  javasolja,  hogy  a  pályázat  beadásához  az  önkormányzat  adjon
segítséget.  Elsősorban  a  már  meglévő  tervek  rendelkezésére  bocsátását  az
egyesület számára.
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Dr. Lovas László képviselő: Szolgálati lakás van a Sportegyesület épületében,
így nem lehet pályázni.

Franzné Lakner Éva polgármester: Nem lesz a továbbiakban szolgálati lakás, ott
alakítanák ki az egyesület klubhelyiségét.

Tímár Judit alpolgármester: Tudomása szerint a református egyháznak is vannak
tervei  az  imaházzal,  pályázni  szeretnének.  A  Római  Katolikus  Plébánia
pályázata már előkészített.  A sportpálya felújításra is van pályázat.  Mennyire
gyorsan lehet levenni a védettséget az SE épületéről?

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Véleménye szerint ez a napirend sincs
előkészítve, költségkalkuláció kellene a döntéshez. Járják körbe a témát jobban,
utána döntsenek.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Akarják,  hogy  a  Sportegyesület  épülete
felújításra kerüljön? 

Tímár  Judit  alpolgármester: Nem  a  labdarúgást,  hanem  a  szabadidős
tevékenységeket támogatják inkább.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Rendesen  előkészített  anyagot
kapjanak a napirendhez, a műszaki ügyintéző előkészítésével.

Pálosi Jánosné képviselő: Tudomása szerint a műszaki ügyintézőnél már vannak
tervek.

Szabó Erika képviselő: Itt az a kérdés, hogy támogatják-e a pályázatot.

Franzné Lakner Éva polgármester: A Sportegyesület fog pályázni. Abban kell
dönteni, hogy a pályázatot támogatják-e. Ki ért egyet abban, hogy ma szülessen
döntés?

Dr. Lovas László képviselő: Elviekben támogatja a pályázatot.

Franzné Lakner Éva polgármester: Felkéri Racsmány János köztisztviselőt, hogy
tájékoztassa a Képviselő-testületet, hogyan lehet a védelmet a Szabadság tér 16.
szám alatti épületről levenni.

Racsmány  János  köztisztviselő: A  védelem  levételéhez  a  Képviselő-testület
döntése szükséges. Miután a rendezési tervben benne vannak a védett épületek,
ezért a rendezési tervet módosítani szükséges, ami kb. 1 év. Védettség esetén
építési engedély köteles minden tevékenység, amit az épületen elvégeznek.
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Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Mennyi a pályázat támogatottsága? 

Tímár Judit alpolgármester: Civil szervezet esetén 100 % a támogatottság, és
sajnos a pályázat nem hiány-pótolható.

Racsmány  János  köztisztviselő: Javasolja,  ha  a  védelmet  le  kell  venni  az
épületről, a felújítás során az eredeti állapotot állítsák helyre. Az öltöző külső és
belső  felújítása,  a  lelátó  felújítása  kb.  10  millió  Ft-ba  kerül.  Egyszer  már
pályáztak, de forráshiány miatt elutasították a pályázatot.

Franzné Lakner Éva polgármester javasolja, hogy az alábbiakról határozzon a
testület
1./  A  Képviselő-testület  térítésmentesen  a  Kunbaja  Sportegyesület
rendelkezésére bocsájtja az önkormányzat tulajdonát képező Kunbaja Szabadság
tér  16.  szám,  Hrsz:  947/1  sporttelep  művelési  ágú,  valamint  a  Kunbaja,
Szabadság tér Hrsz: 180, sporttelep művelési ágú ingatlanokat,

2./ A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a Kunbaja Sportegyesület az 1.
pontban megjelölt ingatlanokon felújítás megvalósítására pályázatot nyújtson be
az 1.-es és 5.-ös célterületre a Bajai LEADER HACS munkaszervezethez.

3./ A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a Kunbaja, Szabadság tér 16.
szám,  Hrsz:  947/1,  sporttelep  művelési  ágú  ingatlanról  a  helyi  védettség
levezetésre kerüljön.

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

111/2012.(X.30.) öh.  H a t á r o z a t
EMVA támogatások

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület)  megtárgyalta  a polgármester  előterjesztését  és  az alábbiak
szerint határozott:

1./  A  Képviselő-testület  térítésmentesen  a  Kunbaja  Sportegyesület
rendelkezésére bocsájtja az önkormányzat tulajdonát képező Kunbaja Szabadság
tér  16.  szám,  Hrsz:  947/1  sporttelep  művelési  ágú,  valamint  a  Kunbaja,
Szabadság tér Hrsz: 180, sporttelep művelési ágú ingatlanokat,
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2./ A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a Kunbaja Sportegyesület az 1.
pontban megjelölt ingatlanokon felújítás megvalósítására pályázatot nyújtson be
az 1.-es és 5.-ös célterületre a Bajai LEADER HACS munkaszervezethez.

3./ A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a Kunbaja, Szabadság tér 16.
szám,  Hrsz:  947/1,  sporttelep  művelési  ágú  ingatlanról  a  helyi  védettség
levezetésre kerüljön.

A Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a  szükséges  intézkedések
megtételére.

Határidő: azonnal
Felelős: Franzné Lakner Éva polgármester

N e g y e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

4./ Bejelentések.

Franzné Lakner Éva polgármester: Az elmúlt Képviselő-testületi ülésen szó esett
3  képviselővel  történt  levelezéséről.  A  levelezést  lemásolta,  és  a  képviselők
részére  kiosztja.  Állásfoglalást  fog  kérni  az  ügyben  a  Kormányhivataltól.  A
következő képviselő-testületi ülésen tájékoztatást fog adni az eredményről.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: Kifogásolja,  hogy  sorozatosan
nincsenek előkészítve a képviselő-testületi ülések, a napirendi pontokhoz nem
készülnek írásos előterjesztések és így a testületnek nehéz döntést hoznia. Több
alkalommal kértük, hogy a polgármester tájékoztassa a képviselőket a két ülés
között tett fontosabb intézkedéseiről, ez a mai napig nem történt meg.
A  két  év  alatt  a  polgármester  nem tudta  megteremteni  a  képviselők  közötti
összhangot, három képviselő véleményét sorozatosan semmibe veszi, pedig úgy
gondolom, hogy valamennyiünk véleményét figyelembe kellene venni.  Nehéz
így  együtt  dolgozni.  A  szakmai  apparátus  véleményét  nem  kéri  ki,  sem  a
műszaki  ügyintéző,  sem a  jegyző  véleményét  nem kéri  ki.  Nincs  tisztába  a
hatáskörökkel sem. Az előző ülésen is elhangzott, hogy szűk körben beszélnek
meg  mindent  a  testületi  ülés  előtt.  Sajnos  a  polgármester  nem  ért  a
gazdálkodáshoz,  amit  ő  maga  is  elismert.  A  szakmai  felkészületlensége,
makacssága  vezetett  a  jelenlegi  helyzet  kialakulásához,  hiszen így nem lehet
együtt  dolgozni,  és  felelősségteljes  döntést  hozni.  Két  év  nem  volt  elég  az
összecsiszolódásra.  Milyen  dolog  az,  hogy  a  képviselő  nem tekinthet  be  az
iratokba, nem kaphat tájékoztatást és levelezni kell a polgármesterrel?
Az előző testületi ülésen a polgármester úgy tájékoztatta a képviselőket, hogy a
közös hivatal létrehozása a szomszédos kistelepülésekkel azért nem lehetséges,
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mert Kunbajával nem akarnak társulni, attól félnek, hogy ha Kunbaja a nehéz
pénzügyi helyzete miatt bedől, akkor magával rántja a többi települést.
Én utána néztem, hogy mi az igazság, és nem az, amiről a polgármester beszél,
nem a pénzügyi helyzet az oka, hiszen minden település önállóan gazdálkodik,
hanem  az  az  oka,  hogy  velünk  senki  nem  akar  közös  hivatalt,  mert  a
polgármesterrel nem tudnak együtt dolgozni.  A többi település már döntött  a
közös hivatal ügyében. Úgy tudom, hogy október 31-ig el kellett volna dönteni,
hogy kivel társulunk. Bácsalmás is már döntött, hogy nem akar társulni senkivel,
önálló hivatalt kíván működtetni. Ismét az a helyzet van, hogy az események
után kullogunk, Kunbaja mindenhonnan lemarad, mert nem kapunk megfelelő
tájékoztatást. 

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Visszautasítja  a  vádakat,  nem  igaz,  az
összeférhetetlenség.  A gazdálkodáshoz ért,  azt  elismeri,  hogy a könyveléshez
nem ért, de nem is elvárás. Bácsalmás még nem döntött.

Szép  Katalin  jegyző: 2013.  január  1.  napig  célszerű  létrehozni  a  közös
hivatalokat.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Már dönteni kellene. Mindenki időben
lép, pályázik, mi mindenki után kullogunk. A polgármesternek önkritikát kellene
gyakorolni.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Nem  az  ő  személye  az  akadálya  a
társulásnak. Ezt visszautasítja, önkritikája pedig van.

Szabó Erika képviselő: Úgy gondolja, hogy bárki lehet képviselő. Ők értenek a
költségvetéshez?  Ezt  visszautasítja.  Mindenki  a  tudásához  mérten  végzi  a
feladatát. Az előző testületnél is megvoltak a megbeszélések a Tó Presszóban.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő:  Nem azzal kellene foglalkozni, hogy
az előző testület hogyan végezte a munkáját, hanem a jelenlegi helyzettel, ez
viszont nem igaz, hogy az előző testület a Tó Presszóban tartott egyeztetést a
testületi ülés előtt. 

A jelenlévők között szócsata alakult ki.

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Az elmondottakra tekintettel javasolja
a Képviselő-testület feloszlatását. Név szerinti szavazást kér.

A javaslattal a jelenlévő képviselők egyetértettek, tárgyalja a testület, legyen név
szerinti szavazás.
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- Kunbaja Község Önkormányzat Képviselő-testületének feloszlatása

Franzné Lakner Éva polgármester: Kéri a jegyzőt, hogy adjon tájékoztatást. 

Szép  Katalin  jegyző: A  jegyző  elmondja,  hogy  a  hatályos  önkormányzati
törvény (1990. évi LXV.) szerint a képviselő-testület a megbízatásának lejárta
előtt  név  szerinti  szavazással,  minősített  többségű  döntéssel  kimondhatja  a
feloszlását.  A  képviselő-testület  az  új  képviselő-testület  alakuló  üléséig,  a
polgármester az új polgármester megválasztásáig ellátja feladatát, gyakorolja a
hatáskörét. A képviselő-testület feloszlása nem mondható ki a választást követő
hat hónapon belül, illetőleg az általános önkormányzati választásokat megelőző
év október l. napját követően. Az időközi választás költségét az önkormányzat
viseli. 

Az időközi választást az ok felmerülésétől számított 30 napon belül az illetékes
választási bizottság tűzi ki. Polgármestert és képviselőket is választ a település.

A  Képviselő-testület  önfeloszlatásáról  minősített  többséggel,  név  szerinti
szavazással kell dönteni. Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy név szerinti szavazás
esetén  a  jegyző  a  képviselők  nevét  abc  sorrendben  olvassa  fel,  akik  nevük
felolvasása  után  „igen”,  „nem”,  „tartózkodom”  kijelentéssel  szavaznak,  a
polgármester  utolsóként  szavaz.  A szavazást  a  névsorban  fel  kell  tüntetni,  a
szavazás  eredményét  a  polgármester  hirdeti  ki.  A  szavazási  névsort  a
jegyzőkönyvben kell rögzíteni.
A külön hitelesített névsort, jelenléti ívet a jegyzőkönyvhöz kell csatolni.

Ezt követően a jegyző elkészíttette a név szerinti szavazás jelenléti ívét.

A  Képviselő-testület  ülésének  további  eseményeit  a  név  szerinti  szavazásról
készült 1-17/2/2012. sz. jegyzőkönyv tartalmazza.

Név szerinti szavazás után

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  4  „igen”  szavazattal,  3  nem  szavazattal,
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

112/2012.(X.30.) öh.  H a t á r o z a t
Kunbaja Község Önkormányzat
Képviselő-testületének feloszlatása

Kunbaja  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  (továbbiakban:
Képviselő-testület)  úgy  határozott,  hogy  a  Képviselő-testület  névszerinti
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szavazással döntsön az önfeloszlatásról és új választások kerüljenek kiírásra a
jogszabályoknak megfelelően.

A Képviselő-testület a 1990. évi LXV. törvény 18. § (3) bekezdésében foglaltak
szerint kimondja önfeloszlását.

A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az időközi választással összefüggő
intézkedéseket tegye meg.

Határidő: azonnal, ill. jogszabályban előírt határnap
Felelős: Szép Katalin jegyző

Miután több napirendi pont nem volt, a polgármester a Képviselő-testület ülését
840 órakor bezárta.

Kmf.

Franzné Lakner Éva   Szép Katalin
       polgármester             jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítő:

Barnáné dr. Jámbor Dominika
képviselő
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